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  ACTA PLE NUM. 12/90 
 
 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATÒRIA, EL DIA 26 DE SETEMBRE DE 1990.  
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis de setembre de mil nou-cents noranta, es reuneixen a la Sala de 
Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Antonio Bouzo Varela  
Sr.  Santiago Coll i Martres  
Sr.  Ignacio Florez Barrón  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Máximo Gavete Díaz 
Sr.  Vicenç Gayubo i Arranz  
Sra. Aurora Gómez López  
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Sra. Judith Ibáñez Vives 
Sr.  Miquel Iceta i Llorens  
Sra. Assumpta Lecha i Millet 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Rafael Sánchez Gordillo 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventora 
 
Sra. Caridad Vila Despujol 
 
 
No hi assisteixen 
 
Sr.  José Manuel Criado Sánchez  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
Sr.  Jesús Moreno i Garcia  
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sr.  Josep Parra i Vara 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Lectura i aprovació de les actes corresponents a les 
sessions ordinària del dia 25 de juliol i extraordinària del dia 4 de 
setembre d'enguany. 
 
 
 Per Secretaria es dóna lectura a les actes corresponents a les 
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sessions ordinària del dia 25 de juliol i extraordinària del dia 4 de setembre  
de 1990, essent aprovades per unanimitat. 
 
 2.-  Donar compte de Decrets i Resolucions de l'Alcaldia. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació es dóna compte al Ple dels 
Decrets i Resolucions de l'Alcaldia, que tot seguit es transcriuen: 
 
 
 Decret número 1.049/90, de data 3 d'agost 
 
 
 "Vist l'informe del Departament de Personal d'aquest Ajuntament 
del qual es desprèn que l'empleat d'aquesta Corporació Pedro Farré Martínez, 
Ajudant Electricista de la Brigada Municipal, durant el període comprès entre 
l'ú de març al 30 d'abril d'enguany, no ha assistit al seu lloc de treball els dies 
que es diran i per les raons que així mateix s'especifiquen: 
 
  DIA                     MOTIU 
 
6 i 7 de març de 1990 ........ Per indisposició. 
21 de març de 1990 ........... Per la realització d'un deure de caràcter personal. 
29 de març de 1990 ........... Per malaltia greu d'un parent de primer grau. 
3 d'abril de 1990 ............... Sense acreditació del motiu de l'absència. 
18 d'abril de 1990 ............. Per indisposició. 
24 i 25 d'abril de 1990 ...... Per permís per assumptes propis 
 
 Atès, que la Plantilla del personal de la Brigada Municipal és en 
l'actualitat de 54 treballadors, i que durant el període assenyalat en 
l'encapçalament es troben en situació d'incapacitat laboral transitòria 15 
empleats. 
 
 Atès, que el nombre de jornades laborals del col·lectiu pel 
periode que s'indica és de 1998, i que les absències representen 305 jornades 
de treball. 
 
 Atès, en conseqüència del que s'ha dit, l'índex d'absentisme a la 
Brigada Municipal durant el període interessat ha sigut del 15,26 per cent. 
 
 Atès, que l'esmentat empleat s'ha absentat del seu lloc de treball en 
8 jornades, de forma intermitent, que representa sobre les 35 jornades hàbils 
que hauria d’haver realitzat en el període indicat, un 22,85 per cent de faltes 
d'assistència a la feina. 
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 Atès, el que disposa l'article 52.d) de l'Estatut dels Treballadors, 
sobre extinció de la relació laboral per raons objectives. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'article 21-G de la Llei 
7/1985 de 2 d'abril. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.-  Extingir la relació laboral amb l'empleat Pere Farré 
Martínez, amb efectes del dia 6 d'agost de 1990, per les seves faltes 
d'assistència al treball de forma intermitent durant el període comprès entre 
l'1 de març i 30 d'abril d'enguany, assenyalades en la part expositiva de la 
present Resolució, que han superat el 20 per cent de les seves jornades de 
treball hàbil durant aquest període, quan l'índex d'absentisme del col.lectiu en 
el mateix temps ha sigut del 15,26 per cent, de conformitat amb el que preveu 
l'article 52.d) de l'Estatut dels Treballadors. 
 
 Segon.-  Posar a disposició del treballador la indemnització de dos 
milions setanta-nou mil quatre-centes trenta (2.079.430) pessetes, prevista en 
l'article 53.b) de l'Estatut dels Treballadors, equivalent a 20 dies per any de 
serveis prestats. 
 
 Tercer.- Abonar a l'esmentat empleat els salaris corresponents a 
tres mesos, en compensació de la no concessió del termini de pre avís que 
assenyala l'article 53.c) del mateix cost legal, equivalent a quatre-centes vint 
mil cinc-centes setanta (420.570) pessetes. 
 
 Quart.-  Practicar a l'esmentat empleat la liquidació quintaça 
corresponent, tenint en compte que haurà d'incloure la corresponent 
indemnització per vacances equivalents a un mes natural, la part proporcional 
de les pagues extres de Nadal de 1990, Octubre de 1990, de Març de 1991 i de 
Juny de 1991. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en 
la primera sessió que celebri." 
 
 
 Decret número 1.074/90, de data 18 d'agost 
 
 "Vist que en la Plantilla Orgànica de Funcionaris d'aquesta 
Corporació, d'aquest exercici, figura vacant una plaça d'Administratiu 
d'Administració General, inclosa en l'Oferta Pública d'Ocupació d'enguany. 
 
 Atès, que el lloc de treball que correspon a aquesta plaça és 
l'Administratiu I en el Departament de Gestió Tributària. 
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 Atès, que la funcionària interina Angeles Gonzàlez Tomás, que 
ocupa una plaça vacant accidental d'Auxiliar d'Administració General ha 
desenvolupat les funcions d'aquest lloc de treball fins aquesta data a plena 
satisfacció del servei, que reuneix els requisits necessaris per ocupar-lo. 
 
 Atès que existeixen raons organitzatives per regularitzar la 
cobertura d'aquest lloc de treball a la major brevetat possible. 
 
 Atès el que disposa l'Ordre Ministerial de 28 de febrer de 1986, i la 
Resolució de la Direcció General del Ministeri d'Administració Territorial, en 
relació al que estableix l'article 298 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal 
i de Règim Local de Catalunya. 
 
 Fent ús de les atribucions conferides a aquesta Alcaldia-Presidència 
per l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per cobrir interinament una 
plaça vacant d'Administratiu d'Administració General, per atendre el lloc de 
treball d'Administratiu I del Departament de Gestió Tributària. 
 
 Segon.-  Revocar, amb efectes del dia 31 de juliol de 1990, el 
nomenament de funcionària interina de Angeles González tomas, que ocupava 
una plaça vacant accidental d'Auxiliar d'Administració General. 
 
 Tercer.- Nomenar funcionària interina a Angeles González Tomás, 
per a que cobreixi la plaça vacant d'Administratiu d'Administració General i el 
lloc de treball d'Administratiu I del Departament de Gestió Tributària, amb 
efectes del dia 1 d'agost de 1990, i fins tant no es revoqui com a conseqüència 
de la cobertura reglamentària de la plaça o bé desapareguin les raons que 
motiven el nomenament. 
 
 Quart.-  Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en 
la propera sessió que celebri." 
 
 
 
 Decret número 1.121/90, de data 30 d'agost 
 
 
 "Vist l'informe emès pel Departament de Personal, relatiu a 
l'existència de set places vacants d'Agents de la Guàrdia Urbana. 
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 Atès el resultat de la segona convocatòria realitzada l'any 1990 per 
proveir interinament places d'Agents de la Guàrdia Urbana fins a la seva 
provisió definitiva en la forma reglamentàriament establerta. 
 
 Atès que els aspirants que va ocupar els primers llocs de  la 
convocatòria han presentat la documentació requerida en les Bases de la 
mateixa. 
 
 Atès el que disposa l'Ordre Ministerial de 28 de febrer de 1986 i la 
Resolució de la Direcció General del Ministeri d'Administració Territorial, en 
relació al que estableix l'article 298 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal 
i de Règim Local de Catalunya. 
 
 Fent ús de les atribucions conferides a aquesta Alcaldia Presidència 
per l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Nomenar funcionaris interins, al personal que es relaciona 
a continuació i amb efectes del dia 1 de setembre de 1990, fins tant no es 
revoqui com a conseqüència de la provisió definitiva en la forma 
reglamentàriament establerta o bé desapareguin les raons que motiven el 
nomenament. 
 

JUAN CARLOS VILLAREAL ROS 
RUBEN GALVEZ FRANCO 
PEDRO PABLO DURAN BATALLA 
FRANCISCO SALVATIERRA GIMENO  
JOSE CARLOS ALBA ALDANA  
JOSE HIDALGO SANCHEZ  
JAVIER JAUDENES URBANO 

 
 Segon.-  Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en 
la propera sessió que celebri." 
 
 
 Decret número 1.157/90, de data 4 de setembre 
 
 "Vist l'escrit remès el dia 31 de juliol d'enguany pel senyor Pedro 
Parra Calderón, que ostenta la condició de Conseller d'aquest Ajuntament, en 
virtut del qual posa en el meu coneixement el seu desig de renunciar de 
l'esmentat càrrec i de quants siguin inherents al mateix. 
 
 Atès que l'esmentat Conseller havia sigut designat per aquesta 
Alcaldia per a ostentar els càrrecs de President de les Comissions Informatives 
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d'Urbanisme i Serveis i del Patrimoni Arquitectònic i Històric-Artístic, 
mitjançant Decrets números 924/87, i 20 de juliol i 113/87, de 28 de 
setembre, respectivament. 
 
 Atès que a demés d'ostentar les esmentades Presidències, el senyor 
Pedro Parra Calderón havia sigut designat per aquesta Alcaldia com a membre 
integrant de les Juntes Executives dels Instituts Municipals d'Educació i de 
l'Esport, Organismes Autònoms de caràcter administratiu d'aquest 
Ajuntament. 
 
 Per tot això, i tenint en compte la necessitat de procedir a una 
ràpida substitució del Conseller sortint dels esmentats càrrecs, aquesta 
Alcaldia, en ús de les facultats que em confereixen l'article 36 del Reglament 
Orgànic Municipal i els articles 13.b) i 9.b) dels Estatuts reguladors dels 
Instituts Municipals d'Educació i de l'Esport respectivament. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.-  Deixar sense efecte a partir del dia d'avui, els 
nomenaments realitzats a favor del senyor Pedro Parra Calderón com a 
President de les Comissions Informatives d'Urbanisme i Serveis i del Patrimoni 
Arquitectònic i Històric-Artístic, i com a membre integrant de les Juntes 
Executives dels Instituts Municipals d'Educació i de l'Esport, realitzats a 
través dels Decrets als que s'han fet referència en la part expositiva de la 
present resolució. 
 
 Segon.-  Nomenar President de les Comissions Informatives 
d'Urbanisme i Serveis i del Patrimoni Arquitectònic i Històric-Artístic al 
Conseller senyor Antonio Martínez Flor, amb efectes del dia quatre de 
setembre d'enguany. 
 
 Tercer.- Nomenar membre de les Juntes Executives dels Instituts 
Municipals d'Educació i de l'Esport al Conseller Máximo Gavete Díaz, amb els 
mateixos efectes. 
 
 Quart.- Notificar el present Decret als Consellers afectats així com 
als Secretaris Delegats de les Comissions Informatives esmentades i dels 
Instituts Municipals afectats, per al seu coneixement i efectes. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present Resolució al Ple de 
l'Ajuntament en la primera sessió que es celebri." 
 
 
 Decret número 1.158/90, de data 4 de setembre 
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 "Vista la carta de dimissió presentada pel senyor Pedro Parra 
Calderón posant en coneixement de l'Alcaldia de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat el seu desig de renunciar a la condició de Conseller de l'esmentat 
Ajuntament i dimitir de tots aquells càrrecs que ostenta en representació del 
mateix en diversos órgans, tant Municipals com extramunicipals. 
 
 Atès que el senyor Pedro Parra Calderón havia sigut designat 
membre de la Comissió de Govern d'aquest Ajuntament mitjançant Decret 
d'aquesta Alcaldia número 798/87, de 2 de juliol, per la qual cosa es produeix 
amb la seva dimissió una vacant en la mateixa. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 
l'article 23.1 de la Llei 7/85 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, en concordança amb els articles 22 i 23 del Reglament Orgànic 
Municipal. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Deixar sense efecte el nomenament efectuat a favor del 
senyor Pedro Parra Calderón, com a membre de la Comissió de Govern. 
 
 Segon.-  Nomenar membre de la Comissió de Govern amb efectes 
del dia d'avui, al Conseller senyor Máximo Gavete Díaz, en sustitució de 
l'anterior. 
 
 Tercer.- Comunicar la present Resolució als Consellers afectats i 
donar compte de la mateixa al Ple de la Corporació en la primera sessió que es 
celebri, pel seu coneixement i efectes." 
 
 
 Decret número 1.160/90, de data 6 de setembre 
 
 "Vista la proposta de contractació del Departament Tècnic de 
Serveis Socials d'una Assistent Social, així com l'informe emès a l'efecte pel 
Departament de Personal. 
 
 Atès, que a la Plantilla Orgànica de Funcionaris d'aquest 
Ajuntament, existeix en l'actualitat una plaça vacant a la Subescala Tècnica 
d'Administració Especial, en l'especialitat d'Assistent Social, producte de 
l'excedència voluntària atorgada a la funcionària de carrera Anna Morato 
Saenz. 
 
 Atès que existeixen raons d'urgència per atendre degudament les 
necessitats d'aquest Departament Municipal, amb una professional amb una 
acreditada experiència laboral en serveis similars. 
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 Atès el que disposa l'Ordre Ministerial de 28 de febrer de 1986, i 
l'article 298 de la Llei 871987, de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 En ús de les atribucions que aquesta Alcaldia-Presidència té 
conferides per l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per cobrir interinament una 
plaça vacant de la subescala Tècnica d'Administració Especial, especialitat 
Assistent Social. 
 
 Segon.-  Nomenar funcionària interina a la senyora Mireia Roca 
Ferrer, amb efectes del dia 3 de setembre de 1990, perquè cobreixi la plaça 
vacant esmentada en el punt anterior, mentre no es revoqui com a 
conseqüència de la cobertura definitiva de la plaça en la forma 
reglamentàriament establerta o bé desapareguin les raons que motiven el 
nomenament. 
 
 Tercer.-  Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en 
la primera sessió que es celebri." 
 
 
 
 Decret número 1.173/90, de data 6 de setembre 
 
 "Vistes les sentències que més endavant es detallen dictades per la 
Secció Tercera de la Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Suprem de 
Justícia de Catalunya, en les dates i sobre els recursos que així mateix 
s'indiquen, mitjançant les quals s'estimen els referits recursos presentats 
contra acords de la Comissió de Govern d'aquest Ajuntament, pels quals es 
desestimava els recursos de reposició formulats pels demandants contra les 
liquidacions de l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys, 
corresponents a la transmissió de les finques de la seva propietat a l'Institut 
Català del Sòl. 
 
 Atès que per part d'aquest Ajuntament s'entén que les indicades 
sentències no s'ajusten a dret. 
 
 Atesa la urgència de tramitar el pertinent recurs d'apel·lació, 
donada la brevetat del termini que estableix la Llei de la Jurisdicció 
Contenciós Administratiu per a la seva interposició. 
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 Atès el que disposen els articles 51.j) de la Llei 8/87, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya i 21.i), de la Llei 7/85, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, així com l'article 94 de la Llei de la Jurisdicció Contenciós-
Administrativa. 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21 de la Llei 
5/1987, Municipal de Règim Local de Catalunya, en relació a l'article 21 de la 
Llei 7/1985, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.-  Interposar recurs d'apel.lació davant la Sala corresponent 
del Tribunal Suprem, contra les sentències dictades per la Secció Tercera de la 
Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya que a continuació s'especifiquen: 
 
NUMERO                         DATA            NUMERO 
RECURS  DEMANDANT                      SENTENCIA       SENTENCIA 
 
936/88 JUAN CAMPRUBI PRATS   19-7-90  562 
4/89 ROMAN FREIXA RODON    6-7-90  521 
5/89 ROMAN FREIXA RODON   12-7-90  544 
6/89 ALBERTO CAMPRUBI PRATS   19-7-90  561 
8/89 FCA. COLOMINAS BORRAS   23-7-90  570 
61/89 MAGDALENA CASAS PRATS   16-7-90  550 
 
 Segon.-  Designar Lletrada defensora d'aquest Ajuntament la 
senyora Carme Casellas i Pareja, pertanyent als Serveis Jurídics del mateix, de 
conformitat amb allò que disposa l'article 447.2 de la Llei Orgànica del Poder 
Judicial. 
 
 Tercer.- Designar com a Procuradors dels Tribunals a Madrid els 
senyors Argimiro Vázquez Guillén i Julián Zapata Díaz, de conformitat amb el 
que disposa l'article 440.1 de la Llei Orgànica del Poder Judicial. 
 
 Quart.-  Donar compte de la present resolució a l'Ajuntament Ple 
per a la seva ratificació." 
 
 
 Decret número 1.183/90, de data 13 de setembre 
 
 "Vista la necessitat plantejada per l'Àrea d'Urbanisme i Serveis de 
cobrir el lloc de treball d'Enginyer Tècnic a l'objecte de garantir les funcions 
encomenades a aquest lloc de treball, desateses per la llarga baixa laboral del 
titular d'aquest lloc de treball així com l'informe emès a l'efecte pel 
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Departament de Personal. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'article 21-G de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril. 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Autoritzar la contractació temporal de l'Enginyer Tècnic 
Josep Maria Moragas Ventosa, amb efectes del dia 3 de setembre de 1990 i per 
un període de sis mesos, a l'empara del que disposa el Reial Decret 1989/84, 
de 17 d'octubre, fixant-li una jornada de 35 hores setmanals i una dedicació 
especial equivalent a 5 hores més per la realització d'inspeccions fora de 
l'horari establert i una retribució bruta mensual per tots els conceptes de 
dues-centes catorze mil dues-centes vuitanta-sis (214.286) pessetes. 
 
 Segon.-  Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en 
la primera sessió que es celebri." 
 
 
 Decret número 1.194/90, de data 14 de setembre 
 
 "Vist el Decret de l'Alcaldia número 885, de data 14 de juliol de 
1987, en virtut del qual es van realitzar diferents delegacions de caràcter 
general en favor de diversos membres de la Comissió de Govern, relatives a la 
potestat de gestió i resolució dels assumptes de les diferents àrees d'actuació 
d'aquest Ajuntament, de conformitat amb el que disposa l'article 23.4 de la 
Llei 7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en 
concordança amb l'article 54 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Atès que amb posterioritat, i mitjançant acord plenari adoptat el dia 
28 de febrer de 1990, es va aprovar un nou Organigrama dels Serveis 
Municipals, que fa aconsellable la modificació de les delegacions d'atribucions 
efectuades per aquesta Alcaldia, amb l'objecte d'adequar l'Organigrama Polític 
al nou Organigrama Administratiu, i a la nova situació plantejada com a 
conseqüència de la renúncia voluntària del senyor Pedro Parra Calderón a la 
seva condició de Conseller. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, de conformitat amb el que disposa 
l'article 23.4 de la Llei 7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, en concordança amb l'article 54 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal 
i de Règim local de Catalunya. 
 

H E  R E S O L T 
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 Primer.- Revocar les delegacions generals efectuades per aquesta 
Alcaldia, mitjançant Decret número 885/87 de data 14 de juliol i, en 
conseqüència, deixar sense efecte l'esmentada Resolució en tots els seus 
termes. 
 
 Segon.-  Efectuar a favor dels membres de la Comissió de Govern 
que a continuació es relacionen, una delegació general d'atribucions de gestió i 
resolució dels assumptes de les seves respectives Àrees d'actuació, d'acord 
amb la definició funcional de cada Àrea contemplada a l'Organigrama 
Municipal aprovat el dia 28 de febrer d'enguany: 
 
 
REGIDOR       AREA 
 
Martínez Flor     Urbanisme i Serveis 
Antonio Balmón Arévalo   Governació i Règim Interior 
Joaquín Guallar Cánovas   Economia i Hisenda 
Antonio Martínez Flor   Esports 
Cristina Gasull i Martínez   Ensenyament 
Judith Ibáñez Vives    Sanitat i Serveis Socials 
Carles Navales i Turmos   Cultura 
 
 Tercer.-  La delegació general a favor dels esmentats Regidors a la 
que anteriorment s'ha fet referència, comportarà tant la facultat de direcció de 
l'Area corresponent com la seva gestió, fins i tot la signatura de quants 
documents de tràmit o definitius, incloses les propostes de resolució i els 
decrets, siguin necessàries per l'execució de l'esmentada delegació, i en 
especial les que a continuació s'indiquen: 
 
 1) Aprovar els  expedients de contractació  de qualsevol naturalesa 
relacionats amb l'Area d'actuació, quan la seva quantia no excedeixi de tres 
milions de pessetes. 
 
 2) Dictar els actes d'autorització i disposició pressupostària de 
l'Area, en els termes fixats per les vigents Bases d'Execució del Pressupost. 
 
 3) Els actes de direcció, impuls, gestió  i  resolució  corresponents 
als serveis inclosos en la seva Area, que sent potestat d'aquesta Alcaldia, no es 
trobin inclosos com a competències no delegables en l'article 52.3 de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, no     estiguin delegats a favor de la 
Comissió de Govern a través dels Decrets 873/87, de 10 de juliol i 41/88, de 
29 de gener, o dels que poguessin dictar-se al futur, ni atribuïts 
excepcionalment a altres Arees en els apartats següents, corresponent a 
cadascuna d'elles, a títol  enunciatiu, els següents camps d'actuació: 
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URBANISME I SERVEIS 
 
- Planejament, gestió i disciplina urbanística, exceptuant de la gestió la 
tramitació i execució de les obres incloses al capítol d'inversions del 
Pressupost Municipal, i l'execució dels projectes d'Urbanització. 
 
- Dins de la Gestió urbanística, la tramitació, concessió, denegació i 
pròrrogues de les llicències i demés autoritzacions de caràcter urbanístic 
previstes en l'article 178 de la Llei del Sòl, a excepció de les llicències 
urbanístiques per a la realització d'obres previstes a l'exercici d'activitats 
classificades, recreatives o espectacles públics, donada la unitat de projecte 
exigida per la Llei 10/1990, de 15 de juny, sobre policia d'espectacles, 
activitats recreatives i establiments públics. 
 
- Manteniment i Serveis. 
- Transports. 
- Vivenda. 
- Concessió o denegació d'autoritzacions d'utilitzacions privatives o 

aprofitaments especials a Companyies de Serveis, i quantes llicències 
urbanístiques siguin necessàries per a la seva realització. 

- Concessions o denegacions de llicències per a la instal·lació de grues. 
- Exercici de la Potestat Sancionadora en matèria de residus industrials, 

deixalles i residus sòlids urbans. 
- En general, qualsevol altre activitat relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 

 
ECONOMIA I HISENDA 
 
- Proposta d'establiment, gestió i recaudació de tributs i preus públics. 
- Inspecció Tributària. 
- Planificació, proposta i gestió pressupostària. 
- Mercats, comerç i activitats, incloent l'atorgament de les llicències 

urbanístiques per a la realització d'obres prèvies a l'exercici d'activitats 
classificades, recreatives o espectacles públics, donada l'unitat de projecte 
exigida per la Llei 10/90, de 15 de juny, sobre policia d'espectacles, 
activitats recreatives i establiments. 

- Ocupació de la via pública amb col.locació de taules, cadires, quiosc i 
establiments de venda de caràcter provisional. 

- Coordinació econòmica dels Organismes Autònoms i Empreses Municipals. 
- En general, qualsevol altre activitat relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 
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GOVERNACIO I REGIM INTERIOR 
 
- Assessoria Jurídica. 
- Informàtica. 
- Contractació i Patrimoni. 
- Compres. 
- Estadística. 
- Quintes. 
- Cementiris. 
- Direcció i gestió de personal, amb  potestats  per representar a l'Ajuntament 

en la negociació col·lectiva, concedir llicències, permisos i bestretes 
reintegrables, autoritzar nòmines, incoar diligències disciplinàries, i 
resoldre els procediments de provisió de llocs de treball. 

- Ocupació de la via pública en  matèria de  concessió de guals, instal.lació de 
cartells i rètols, col.locació de marquesines i veles, aparcament de 
minusvàlids i col.locació de pius. 

- Potestat sancionadora en matèria d'establiments públics. 
- Exercici de la potestat  sancionadora per  incompliment de les Ordenances 

Municipals de caràcter guvernatiu. 
- Autoritzacions relatives al  repartiment de  publicitat i propaganda. 
- Autorització  per a la  realització d'activitats no permanents en locals 

tancats. 
- Autorització per a la  realització  d'activitats recreatives i espectacles a l'aire 

lliure. 
- Policia, Seguretat Ciutadana i Circulació. 
- Protecció Civil. 
- Informació i Registre. 
- Arxiu. 
- Normalització lingüística. 
- En general, qualsevol altre activitat relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 

 
ESPORTS 
 
- Esports. 
- Relacions Ciutadanes. 
- Descentralització i participació. 
- Gestió i direcció  dels  centres  cívics i de les instal.lacions esportives. 
- En general, qualsevol altre  activitat relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 
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ENSENYAMENT 
 
- Gestió i direcció de  l'activitat  educativa en tots els seus aspectes. 
- Gestió i direcció dels edificis públics  destinats a l'esmentada activitat. 
- En general, qualsevol altre activitat  relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 

 
 
SANITAT I SERVEIS SOCIALS 
 
- Sanitat. 
- Serveis Socials. 
- Consum. 
- Medi Ambient. 
- En general, qualsevol altre activitat  relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 

 
CULTURA 
 
- Gestió i direcció dels equipaments públics destinats a serveis culturals, tals 

com Biblioteques, Escoles d'Art i Música, Sales d'Exposicions, etc.. 
- Organització de cursos de català per adults. 
- Organització d'activitats culturals i lúdiques. 
- Gestió i administració dels bens adscrits a l'Area. 
- En general, qualsevol altre activitat relacionada amb l'Area de competència 

d'aquesta Alcaldia, que no hagi sigut objecte de delegació general ni especial 
a favor d'altre Conseller. 

 
 
 Quart.- Les atribucions delegades s'hauran d'exercitar en els termes 
i dins dels límits de la present delegació, no sent susceptibles de ser delegades 
pels seus titulars en un altre Òrgan o Conseller. 
 
 Les resolucions que s'adoptin per delegació, s'entendran dictades 
per aquesta Alcaldia com a titular de la competència originària, a la qual 
s'haurà de mantindre informada de l'exercici de la delegació, sent per tant les 
mateixes executives i pressumptament legítimes. 
 
 Cinquè.- Les presents delegacions, de conformitat amb el que 
disposa l'article 44 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de 
novembre, sortiran efecte des del dia següent a la data de notificació del 
present Decret als Consellers afectats, i tindran caràcter indefinit, sense 
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perjudici de la potestat d'abocació d'aquesta Alcaldia. 
 
 Sisè.-  Notificar la present resolució als Consellers afectats per la 
mateixa, entenent-se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si 
dintre del termini de les vint-i-quatre hores següents, no es manifesta res en 
contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Setè.-  Donar compte al Ple de la present resolució en la primera 
sessió que se celebri, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que disposa l'article 
44.2 del Text Legal anteriorment esmentat." 
 
 
 Decret número 1.199/90, de data 14 de setembre 
 
 "Vista la proposta de contractació del Cap del Departament de 
Gestió Tributària de dos Tècnics d'Administració General, així com l'informe 
emès pel Departament de Personal. 
 
 Atès que en la Plantilla Orgànica de Funcionàris d'aquest 
Ajuntament, existeixen en l'actualitat dues places vacants a la Sots-Escala 
Tècnica d'Administració General. 
 
 Atès que existeixen raons d'urgència per atendre degudament les 
necessitats del Departament de Gestió Tributària. 
 
 Atès el que disposa l'Ordre Ministerial, de 29 de febrer de 1986, i 
l'article 298 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'article 21 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, 
 

H E  R E S O L T 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per cobrir interinament dues 
places vacants de la Sots-Escala Tècnica d'Administració General. 
 
 Segon.-  Nomenar funcionaris interins al senyor JUAN AMENGUAL 
TOME i a la senyora MONTSERRAT IGUALADA DELGADO, amb efectes del dia 
17 de setembre de 1990, perquè cobreixin les places vacants esmentades en el 
punt anterior, i mentre no es revoquin com a conseqüència de la cobertura de 
les places en la forma reglamentària establerta o bé desapareguin les raons 
que motiven els nomenaments. 
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 Tercer.- Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal en la 
primera sessió que es celebri." 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es dóna una explicació dels Decrets i de 
les Resolucions, restant assabentat el Ple del seu contingut. 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC, senyor Vicenç Gayubo i Arranz. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE GOVERNACIO I REGIM 
INTERIOR 
 
 
 3.-  Aprovar la modificació de la denominació de la plaça 
d'Oficial Major. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Governació i 
Règim Interior, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la conveniència d'ajustar la denominació oficial de la plaça de 
Vice-Secretari General de la Corporació, així anomenada des de la relació de 
llocs de treball aprovada pel Ple de l'Ajuntament en data 18 de desembre de 
1988, però mai comunicada al Ministeri per a les Adminstracions Públiques, 
que és qui té la competència per la classificació de places reservades a 
funcionaris d'habilitació Nacional, adscrits a la Secretaria General, segons 
l'article 12.1 i 13.1 del Reial Decret 1.174/1987 de 18 de setembre. 
 
 Atès que en definitiva el que es planteja és aprovar oficialment el 
canvi de denominació de la plaça d'Oficial Major, existent a la Plantilla des de 
fa molts anys, per la de Vice-Secretari, als efectes de la seva classificació per 
part del Ministeri per a les Administracions Públiques, es proposa l'adopció 
dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Modificar la denominació de la plaça d'Oficial Major encara 
vigent a la classificació oficial establerta pel Ministeri per a les 
Administracions Públiques, i substituir-la per la de Vice-Secretari General, 
amb les mateixes característiques funcionals existents per a l'antiga 
denominació, i en tot cas amb les funcions de col.laboració immediata i auxili 
a la Secretaria General, i en especial substitució d'aquesta en casos de vacant, 



18 

absència, malaltia o abstenció legal o reglamentària, segons disposa l'article 
13.1 del Reial Decret 1.174/1987 de 18 de setembre. 
 
 Segon.-  Comunicar el present acord al Ministeri per a les 
Administracions Públiques, i al Departament de Governació de la Generalitat 
de Catalunya, als efectes escaients." 
 
 
 A continuació es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 4.-  Aprovar la modificació de l'Organigrama Municipal. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Governació i 
Règim Interior, que textualment diu: 
 
 
 "Com a conseqüència de determinats acords adoptats per aquest 
Ajuntament en matèria de personal, fonamentalment per qüestions de canvi 
de categoria de determinat personal de l'Escala d'Administració General, de 
canvis tècnics operats i ajustaments de determinades plantilles d'algunes 
Arees, amb posterioritat a l'aprovació de l'Organigrama Municipal aprovat per 
a l'exercici 1990, i amb l'objecte de què aquest instrument s'ajusti en cada 
moment a la realitat, el President de la Comissió Informativa de Governació i 
Règim Interior proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 UNIC.-  Aprovar les modificacions en l'Organigrama Municipal de 
1990 aprovat pel Ple Municipal de data 28 de febrer, que a continuació es 
detallen, les quals es reflecteixen en el nou document d'Organigrama que 
s'adjunta com Annex I i que forma part integrant del present acord: 
 
 
a)  En l'Area de Serveis Econòmics: 
 
1.-  Modificar  la denominació  dels següents llocs de treball: 
 
Nom anterior     Nom que es proposa 
 
En el Departamen de Comptabilitat: 
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- Auxiliar Administratiu III 
  Despeses a justificar ................................... Administratiu II  
               Despeses a justificar. 
 
En el Departament d'Inspecció Tributària: 
 
- Administrtiu II 
  Informació i Documentació ......................... Auxiliar Administratiu II  
               Informació i Documentació. 
 
En el Departament de Gestió Tributària: 
 
- Auxiliar Administratiu III 
Autoliquidacions i recursos .    Administratiu II.  
       Autoliquidacions i recursos. 
 
- Auxiliar Administratiu II 
Autoliquidació i preus 
públics .....................     Administratiu II.  
       Autoliquidacions i preus  
       públics. 
 
- Auxiliar Administratiu II 
de gravació .................     Administratiu II de gravació. 
 
En la Tresoreria General: 
 
- Administratiu de la Unitat 
de Recursos i Reclamacions ..    Auxiliar Administratiu de  
       Recursos i Reclamacions. 
 
2.-  Modificar la  denominació de les  places dels següents llocs de treball: 
 
Nom anterior      Nom que es proposa 
 
Cap del Departament de Gestió Tributària: 
       T.A.E. en lloc de T.A.G. 
 
Cap de la Unitat de Coordinació de Dades Fiscals: 
       T.A.G. en lloc de T.A.E. 
 
Cap de la Unitat de Recursos i Reclamacions:  

      Administratiu en el lloc  
      de T.A.G./E. 
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3.-  Crear el lloc de treball d'Administratiu II de "Gestió Tributària". 
 
 
b)  En l'Area d'Urbanisme i Serveis: 
 
1.-  Incorporar dos  llocs de treball  de peons no inclosos per omissió. 
 
2.-  Suprimir tres llocs de treball d'operàries de neteja. 
 
 
c)  En l'Area de Governació i Règim Interior: 
 
1.-  Modificar la  denominació dels  següents llocs de treball: 
 
Nom anterior      Nom que es proposa 
 
En el Departament de Contractació: 
 
- Auxiliar Administratiu II 
de Compres ..................     Administratiu II de Compres. 
 
En la Secretaria General: 
 
- Auxiliar Administratiu II 
 d'Actes .....................    Administratiu II d'Actes. 
 
En el Departament de Serveis Generals: 
 
- Administratiu I 
d'Informació ...............     Auxiliar Administratiu II  
       d'Informació. 
 
En el Departament d'Activitats i Ordenances: 
 
- Administratiu II 
d'Activitats ................     Auxiliar Administratiu II  
       d'Activitats. 
 
2.-  Suprimir el lloc de  treball d'Administratiu I d'Esta dística del 
Departament de Serveis Generals. 
 
 
3.-  Crear els següents llocs de treball: 
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En el Departament de Contractació: 
 
- 1 Auxiliar Administratiu I. 
 
En l'Arxiu: 
 
- 1 Administratiu I. 
 
 
d)  En l'Area de Serveis Socials i Sanitat: 
 
1.-  Modificar la  denominació dels  següents llocs de treball: 
 
Nom anterior                        Nom que es proposa 
 
En el Departament de Sanitat: 
 
Tècnic Auxiliar de Cònsum .....    Tècnic Auxiliar de l'Omic. 
 
 
2.-  Suprimir els llocs de treball següents: 
 
En el Departament de Sanitat: 
 
- Responsable de l'Omic. 
 
En el Departament de Serveis Socials: 
 
- 2 Mestres Industrials. 
 
 
3.-  Crear els següents llocs de treball: 
 
En el Departament de Sanitat: 
 
- Salubritat Pública. 
 
En el Departament de Serveis Socials: 
 
- Monitor. 
 
e)  En l'Area de Cultura: 
 
1.-  Modificar la  denominació dels  següents llocs de treball: 
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Nom anterior      Nom que es proposa 
 
- Auxiliar Administratiu I 
Programació .................     Auxiliar Administratiu I  
       Administració. 
 
 
f)  En el Gabinet de l'Alcaldia: 
 
1.-  Suprimir  el lloc de treball de  Coordinador de Relacions Ciutadanes. 
 
 
g)  En l'Institut Municipal d'Educació: 
 
1.-  Incorporar 5  llocs de treball  més de Monitors de Menjador. 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt donada 
per President-Delegat de la Comissió Informativa de Governació i Règim 
Interior, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que el seu Grup s'abstindrà 
de votar per tractar-se d'un tema d'organització, donada l'autonomia que, al 
seu judici, té l'Equip de Govern. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
majoria absoluta, abstenint-se de votar els Regidors del Grup Municipal d'IC, 
senyors Frederic Prieto i Caballé, Josep Nogué i Felip, i senyora Assumpta 
Lecha i Millet. 
 
 
 
 
 5.-  Aprovar la declaració de sobrant de la via pública d'una 
porció de terreny a la vora de l'Avinguda República Argentina. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Governació i 
Règim Interior, que textualment diu: 
 
 "Vist l'informe emès pel Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis, del 
qual es desprèn que com a conseqüència dels treballs d'urbantizació del barri 
de Sant Ildefons, simultànis amb els d'edificació i de conformitat amb el 
planejament vigent, ha resultat una porció de terreny que no És susceptible 
d'aprofitament adequat i que reuneix les característiques físiques suficients 
que permetin conceptuar-la com a parcela sobrant de via pública de 
conformitat al vigent Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
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 Vist l'informe del Departament de Contractació-Patrimoni, els 
articles 11 i 12 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals i de conformitat 
als mateixos, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Declarar parcel.la sobrant de via pública i 
conseqüentment qualificar com a bé patrimonial la porció de terreny que a 
continuació es descriu, que de conformitat amb allò que disposa l'apartat 2 de 
l'article 12 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals no precissa expedient 
de qualificació jurídica. 
 
 "Parcel.la de forma sensiblement rectangular de 305 m2 de 
superfície que limita al Nord en línea de 45 metres, amb l'Avinguda República 
Argentina, a l'Est amb línia de 6,30 metres amb carrer Almogàvers, al Sud 
amb línia de 45 metres amb aquella finca provinent de cessió i a l'Oest en línia 
de 10,80 metres amb sòl destinat a espai lliure." 
 
 Segon.-  Valorar l'esmentada parcel.la, de conformitat a l'informe de 
l'Arquitecte Municipal en nou milions dues-centes trenta mil quatre-centes 
trenta-nou (9.230.439) pessetes. 
 
 Tercer.-  Inventariar la parcel.la sobrant, amb la qualificació de bé 
patrimonial, a l'Inventari Municipal de Béns i Drets i procedir a la seva 
inscripció en el Registre de la Propietat d'acord amb allò que disposa l'article 
206 de la vigent Llei Hipotecària i l'article 303 del seu Reglament. 
 
 Quart.-  Un cop inscrita la parcel.la, procedir a la seva agrupació 
amb la finca colindant propietat d'aquest Ajuntament, que a continuació es 
descriu, als efectes de cessió de la finca agrupada a l'Institut Català de la 
Salut de la Generalitat de Catalunya per a la construcció del Centre 
d'Asistència Primària de Sant Ildefons: 
 
 "Solar situat en la Ciutat Satèlite de Sant Ildefons, de Cornellà de 
Llobregat, de mil vuit-cents vint metres quadrats (1.820 m2), i forma 
sensiblement rectangular que limita al Nord, en línia recta de 47 metres, amb 
l'Avinguda República Argentina; a l'Est, en línia recta de 39,50 metres, amb el 
carrer Almogàvars; al Sud, en línia recta de 51,5 metres amb terrenys 
destinats a usos públics colectius i subsòl propietat de Construcciones y 
Contratas San Ildefonso, Sociedad Anónima; i a l'Oest, en línia recta de 35 
metres amb subsòl destinat a espai que es la resta de finca matriu." 
 
 Figura inscrita l'esmentada finca en el Registre de la Propietat 
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d'Hospitalet de LLobregat al tom i llibre 510, foli 11 i finca 36.172. 
 
 L'agrupació de les finques descrites donen lloc a la formació d'una 
sola finca amb la següent descripció: 
 
 "Solar de 2.125 m2 i forma sensiblement rectangular, que limita al 
Nord, en línia recta de 45 metres, amb l'Avinguda República Argentina; a l'Est, 
en línia irregular de 45,80 metres, amb carrer Almogàvars; al Sud, en línia 
recta de 43 metres amb terreny destinat a usos públics col.lectius i subsòl 
propietat de "Construciones y Contratas Sant Ildefonso, Sociedad Anónima"; i 
a l'Oest, en línia recta de 45,80 metres, amb sòl destinat a espai lliure públic i 
de cessió obligatòria per part de "Construcciones y Contratas Sant Ildefonso, 
Sociedad Anónima.". 
 
 Cinquè.-  Facultar el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per a la 
signatura de quants documents públics i privats fosin necessàris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 6.- Aprovar definitivament l'Ordenança Municipal de Circulació. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Governació i 
Règim Interior, que textualment diu: 
 
 "Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària 
celebrada el dia 25 de juliol d'enguany, en virtut del qual es va aprovar 
inicialment l'Ordenança Municipal de Circulació, el text de la qual figura com 
annex al present acord, i s'ordenava el seu sotmetiment a informació pública i 
audiència als interessats per un període de 30 dies a efectes de reclamacions i 
suggeriments, mitjançant l'inserció del corresponent Edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província. 
 
 Atès que sotmesa l'esmentada Ordenança a informació pública pel 
període indicat, mitjançant la publicació del corresponent Edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província número 186, de 4 d'agost d'enguany, i finalitzat 
l'esmentat termini d'informació no s'ha produït cap suggeriment ni reclamació. 
 
 Atès que malgrat que en el Dictamen que es va sotmetre al Ple a que 
anterioment s'ha fet referència es preveia en aquest supòsit l'aprovació 
definitiva automàtica sense necessitat de nou acord, era voluntat d'aquesta 
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Tenència d'Alcaldia, manifestada en l'esmentada sessió plenària, que 
l'aprovació definitiva d'aquesta Ordenança es realitzès de forma expressa. 
 
 Per tot això, el Regidor de Governació i Règim Interior proposa al Ple 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 UNIC.-  Aprovar definitivament l'Ordenança Municipal de Circulació 
a que anteriorment s'ha fet referència, i procedir a l'immediata publicació del 
seu text íntegre en el Butlletí Oficial de la Província, als efectes de la seva 
entrada en vigor un cop transcorreguts quinze dies a comptar de la seva total 
publicació, en conformitat amb el que disposen els articles 49 i 70 de la Llei 
7/85, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt donada 
pel President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Governació i 
Règim Interior, senyor Antonio Balmón Arévalo, en la qual es posa de manifest 
que l'esborrany d'aquesta Ordenança es va presentar al mes de maig i va ser 
objecte de discussió en la Comissió Informativa de juliol, així com objecte 
d'aprovació inicial al Ple, en l'actualitat torna sense que s'hagi presentat 
durant el termini d'exposició pública cap suggerència per part dels particulars 
i dels Grups Polítics, per la qual cosa es reafirma en la informació facilitada al 
voltant d'aquesta Ordenança en el moment de l'aprovació inicial. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu de CIU, senyor Antoni 
Recort i García, per a manifestar que efectivament no s'ha presentat cap 
suggerència en el sentit formal d'al.legació presentada per escrit durant el 
termini d'exposició pública, però el seu Grup en totes les Comissions 
Informatives i sempre que s'ha debatut aquest tema, ha exposat el que 
pensaven i ha donat les suggerències que ha cregut convenients, com, per 
exemple, senyalar l'impossibilitat d'aplicació objectiva de la graduació de 
diverses multes donada la dificultat de mesurar l'excés de velocitat. 
 
 Així mateix, el senyor Recort, després de manifestar la seva 
consideració de què es tracta d'una Ordenança que en general és bona per 
Cornellà, senyala la conveniència de què amb antelació a la seva efectiva 
aplicació, s'hauria de senyalitzar rigorosament la Ciutat, establint què es pot i 
què no es pot fer, amb l'objecte d'impedir que quedin les coses a la 
discrecionalitat dels policies que han d'aplicar les sancions, ja que això també 
és un problema per ells mateixos. 
 
 Per últim, el senyor Recort manifesta que en la mesura que aquesta 
Ordenança constitueix un primer pas de cara a l'inici d'un procés de 
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solucionar els problemes d'aparcament de la Ciutat, estaria d'acord en votar a 
favor d'aquesta Ordenança sempre i quan s'adoptés el compromís, en aquest 
Ple, de realitzar un esforç immediat amb l'objecte d'arreglar els problemes 
d'aparcament en les voreres, i definir el grau de tolerància municipal al voltant 
del mateix. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez 
Barrón, per recordar que en l'aprovació inicial d'aquesta Ordenança el seu 
Grup es va abstenir de votar, no solament per estar en desacord parcialment 
amb la mateixa, sinó perquè, com van senyalar a la Comissió Informativa, hi 
havia diferents elements que creien necessari introduir amb l'objecte d'apropar 
el contingut d'aquesta Ordenança a la realitat de la Ciutat, elements en relació 
amb els quals el seu Grup va fer diferents suggerències que no s'han recollit, 
impossibilitant així  un major debat.  Així mateix, el senyor Florez senyala que 
aquesta Ordenança, encara que és una via per començar a millorar els 
problemes de circulació de la ciutat, no resol definitivament els problemes, per 
la qual cosa anuncia que el seu Grup s'abstindrà de votar. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu d'IC, senyor Freceric 
Prieto i Caballé, per a manifestar que el seu Grup es mantindrà en el sentit de 
vot realitzat en l'aprovació inicial de l'Ordenança, és a dir, abstenint-se de 
votar, pels motius exposats en aquell moment, encara que reconeix què 
efectivament no han presentat cap suggerència durant el termini d'exposició 
pública. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de Governació i Règim Interior, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per recordar que la circulació és un problema complex que 
requereix moltes solucions des de diferents àmbits, motiu pel qual recorda a 
tots els presents que l'Ordenança ha vingut motivada per la necessitat 
d'adaptar-se a les noves previsions legislatives, aplicant un nou quadre 
sancionador, sense oblidar que també existeix un Pla de criteris per aplicar 
aquestes sancions i que en l'actualitat s'està treballant en un Pla de 
senyalització de la ciutat, Pla que, per altre part, es tornarà a discutir, 
juntament amb altres aspectes que afecten a aquesta problemàtica, en la 
Comissió Informativa, amb l'assistència dels Tècnics responsables de 
seguretat vial. 
 
 En qualsevol cas, el senyor Balmón senyala que en primer lloc 
s'iniciarà per la Guardia Urbana una fase d'informació al ciutadà, ja que 
aquesta Ordenança i les mesures que es contemplen en la mateixa s'han de 
veure des del punt de vista positiu i no com una cosa merament repressora, ja 
que s'intenta conjugar tant els drets dels vianants com els drets dels 
conductors. Tot això sense perjudici de coincidir en moltes de les apreciacions 
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senyalades pel Portaveu de CIU, senyor Antoni Recort i García. 
 
 
 A continuació, de nou pren la paraula el Portaveu de CIU, senyor 
Antoni Recort i García, per, en relació amb la intervenció del President-Delegat 
de la Comissió Informativa de l'Area de Governació i Règim Interior, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, senyalar que es creuria què comparteix el seus 
criteris si des de què es va senyalar pel seu Grup la problemàtica de la ciutat 
en aquesta matèria, s'hagués fet alguna cosa.  Així mateix, el senyor Recort 
manifesta que, al seu judici, l'Ordenança s'utilitza únicament per canviar el 
quadre de les multes, i les Ordenances no serveixen solament per sancionar, 
sinó també per solucionar els problemes de trànsit de la ciutat, pel qual han 
de contemplar aspectes que puguin complir-se i no que siguin de caràcter 
irrealitzable. 
 
 De la mateixa manera, el senyor Recort recorda que, al seu judici, 
per solucionar aquests problemes s'han d'impulsar diferents actuacions, no 
solament des del punt de vista de senyalització de la ciutat, sinó també 
d'aspectes relacionats amb l'altura i l'amplitud de les voreres, amb la 
determinació física dels aparcaments, etc., pel qual considera que s'hauria de 
constituir una Comissió amb Tècnics de diferents Departaments i de l'Institut 
Municipal de Promoció Urbanística que es reunís periòdicament per estudiar 
aquest tema amb representants dels ciutadans, del contrari el vot del seu 
Grup seria negatiu. 
 
 Tot seguit, de nou pren la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de Governació i Règim Interior, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per recordar que, en qualsevol cas, la Llei preveu unes 
quanties màximes i mínimes de multes dintre de les quals l'Ajuntament ha de 
decidir el tipus a aplicar, la qual cosa motiva la necessària aprovació d'aquesta 
Ordenança, sense perjudici de mantenir la seva proposta de portar a la 
Comissió Informativa l'estudi de la senyalització de la ciutat, la problemàtica 
dels aparcaments i qualsevol altre tema interessant. 
 
 Per últim, pren la paraula el senyor Alcalde, per a manifestar que el 
queda clar d'aquestes intervencions es la necessitat de fer una Ordenança per 
poder aplicar la Llei, això amb independència de que es prenguin altres 
mesures complementàries. 
 
 En acabat, es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
majoria absoluta, amb el vot en contra dels Regidors del Grup Municipal de 
CIU, senyor Santiago Coll i Martres i senyor Antoni Recort i García, i 
abstenint-se de votar els Regidors dels Grups Municipals d'IC, senyors 
Frederic Prieto i Caballé, Josep Nogué i Felip, i senyora Assumpta Lecha i 
Millet, i del PCC, senyor Ignacio Florez Barrón i senyora Aurora Gómez López. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'URBANISME I SERVEIS 
 
 
 7.-  Aprovar inicialment l'obra ordinària d'iniciativa privada de 
la Plaça Sant Ildefons. 
 
 A proposta de l'Alcaldia-Presidència, es retira aquest punt de l'Ordre 
del Dia. 
 
 
 
 8.-  Aprovar l'exposició pública del Pla Especial Millora Urbana 
Sector Urbà "Maragall". 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme i 
Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient per l'aprovació del Pla Especial de Millora Urbana 
de l'àmbit que defineixen la Carretera d'Esplugues, el carrer Joan Maragall i la 
línia de Renfe. 
 
 Atès l'informe emès pel Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis, del 
qual es desprèn que aquest Ajuntament pot exposar al públic l'esmentat Pla 
Especial en aplicació de l'article 125 del vigent Reglament de Planejament, 
aquesta Comissió Informativa proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 UNIC.- Exposar al públic, en aplicació de l'article 125 del Reglament 
de Planejament el Pla Especial de Millora Urbana de l'àmbit que defineixen la 
Carretera d'Esplugues, el carrer Joan Maragall i la línia Renfe, per un termini 
de trenta dies, mitjançant anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la 
Província i un dels diaris de major difusió, a l'objecte de que durant aquest 
termini puguin formular-se suggeriment i, en el seu cas altres alternatives de 
planejament per Corporacions, Associacions i particulars." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
senyor Alcalde, pren la paraula el Portaveu de CIU, senyor Antoni Recort i 
García, per preguntar si això no pot provocar un retard encara més gran, 
explicant al respecte la Secretària de la Corporació, senyora Carmen Alonso 
Higuera, que és la mesura més prudent tota vegada què s'ha de dicidir 
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posteriorment pel Tribunal Suprem, dintre de tres o quatre anys, la nulitat de 
l'Estudi de Detall ratificant la Sentència del Tribunal Superior de Justícia, ens 
trobarien què tots els passos posteriors com projectes d'urbanització i demés 
expedientes de desenvolupament de l'Estudi de Detall quedarien anul.lats, 
amb la necessitat de tornar a començar. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 9.-  Modificar l'acord plenàri de data 4 de'octubre de 1989, 
d'aportació de capital no dinerari a l'Empresa EMDUCSA. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària 
celebrada el dia 4 d'octubre de 1989, en virtut del qual es va aprovar 
l'aportació directa en propietat a l'Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima, (EMDUCSA), de diferents béns 
patrimonials, consistents en diversos habitatges situats en aquest terme 
Municipal, valorats en dos milions cent mil (2.100.000) pessetes cadascun, 
que donava un total d'una aportació de cinquanta-sis milions set-centes mil 
(56.700.000) pessetes. 
 
 Atès que en l'esmentat acord es va incórrer en un error de 
transcripció a l'incorporar a l'esmentada aportació l'habitatge que figura com a 
departament número 84, pis tercer, porta segona, del Bloc C, en l'escriptura 
de segregació, declaració d'obra nova i divisió en propietat horitzontal, 
autoritzada el dia 4 de juny de 1986, pel Notari de l'Il.lustre Col.legi de 
Barcelona, senyor Eduardo G. Duarte, quan l'esmentat habitatge no figurava 
ja en l'Inventari de l'Ajuntament, a l'haver estat alienat a un particular amb 
anterioritat. 
 
 Per tot això, en conformitat amb el que disposa l'article 111 de la 
Llei de Procediment Administratiu, aquesta Alcaldia proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció del següents 
 
 

A C O R D S 
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 Primer.-  Rectificar l'acord plenari adoptat per aquest Ajuntament 
en sessió celebrada el dia 4 d'octubre de 1989, a que anteriorment s'ha fet 
referència, en el sentit d'excloure de l'aportació l'habitatge esmentat, quedant 
per tant valorada l'aportació no dinerària en cinquanta-quatre milions sis-
centes mil (54.600.000) pessetes. 
 
 Segon.-  Comunicar el present acord a l'Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, (EMDUCSA), a efectes 
de l'aprovació de la corresponent modificació de l'acord d'ampliació de capital 
per emissió de noves accions." 
 
 
 A continuació es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 10.-  Aprovar definitivament el Reglament Regulador de 
l'Activitat de Foment de l'Ajuntament de Cornellà i els seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària 
celebrada el dia 30 de maig d'enguany, en virtut del qual s'aprovava 
inicialment el Reglament Regulador de l'Activitat de Foment d'aquest 
Ajuntament i els seus Organisme Autònoms el text del qual figura com annex 
al present acord, i s'ordenava el seu sotmetiment a informació pública i 
audiència als interessats per un període de 30 dies a efectes de reclamacions i 
suggeriments, mitjançant l'inserció del corresponent Edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província. 
 
 Atès que s'ha sotmés l'esmentat Reglament a informació pública pel 
període indicat, mitjançant la publicació del corresponent Edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província número 164, de 10 de juliol d'enguany, havent finalitzat 
l'esmentat termini d'informació. 
 
 Atès que dins el termini d'exposició pública ha comparegut el 
Consorci per a la Normalització Lingüística, amb l'objecte de realitzar diferents 
suggeriments en relació amb el redactat del mateix amb la finalitat de què la 
concessió de subvencions serveixi també per a fomentar una major 
normalització de l'ús de la llengua catalana en la nostra Ciutat. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que  disposa 
l'article 49.c) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim 
Local, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Acceptar els suggeriments realitzats pel Consorci per a la 
Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, en relació amb el 
Reglament Regulador de l'Activitat de Foment de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i els seus Organismes Autònoms, durant el període d'exposició 
pública, i en conseqüència, introduïr en l'esmentat text els aspectes següents: 
 
A) Introduir  en  l'Exposició  de   Motius  de  l'esmentat Reglament, com a 
paràgraf número 3, de la mateixa, el text següent: 
 
 "Malgrat l'anterior, aquest Reglament té un segon objectiu 
consistent en coadjuvar a la deguda normalització lingüística de la Ciutat, en 
particular a través de les Entitats ciutadanes de la mateixa, motiu pel qual es 
prima el nivell de catalanització dels beneficiaris de les possibles mesures de 
foment, a la vegada que s'exigeix que la llengua catalana figuri en la 
documentació de l'activitat." 
 
B) Article 16:  El  paràgraf  primer  quedarà  redactat  en els termes següents: 
 
 "La documentació a que es refereix l'article anterior, es presentarà, 
bé únicament en llengua catalana, bé de forma bilingüe en llengua catalana i 
en llengua castellana, en el Registre General de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, i quan estigui incompleta o defectuosa podrà ser subsanada dins el 
termini de 10 dies hàbils previstos per l'article 71 de la Llei de Procediment 
Administratiu, a comptar des del dia que sigui requerit per a això per part de 
l'Administració". 
 
C) Article 17:  S'afegeix  la  lletra  e)  en  els   termes següents: 
 
"e)  El nivell  de catalanització  de l'Entitat i/o els seus projectes i 
compromisos de normalització lingüística, tant externa com interna". 
 
D) Article 20:  Incorporar un últim  paràgrag en els termes següents: 
 
 "En qualsevol cas, la documentació i/o programa imprès de 
l'activitat haurà de ser editada en el 50 per 100 dels seus exemplars en 
llengua catalana, a no ser que s'opti per una edició bilingüe." 
 
 Segon.- Aprovar definitivament, amb l'incorporació de les esmenes 



32 

anteriorment exposades, el Reglament Regulador de l'Activitat de Foment de 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i els seus Organismes Autònoms. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Consorci per a la 
Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat." 
 
 
 A continuació es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 11.- Moció  relativa al Consorci sobre Normalització Lingüística. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "En el darrer Ple del Consorci per a la Normalització Lingüística, es 
va presentar per part de setze Ajuntaments una moció referent al conveni de 
col.laboració entre el Govern Central i la Generalitat de Catalunya en matèria 
de normalització lingüística. En aquest Ple es va acordar que el President del 
Consorci donaria trasllat al Conseller d'aquesta moció. 
 
 Per part dels Ajuntaments signants de la moció, vàrem quedar en 
què els respectius Plens Municipals haurien de pronunciar-se sobre aquest 
tema, per tal d'aconseguir unanimitat en el suport als representants 
municipals presents en el Consell d'Administració i evidentment per deixar 
clara la nostra postura sobre la importàcia d'aconsegir que una part dels 
recursos econòmics previstos en l'esmentat conveni es destinin a les activitats 
del Consorci. 
 
 Es per aquests motius que es presenta al Ple Municipal per a la 
seva aprovació la moció següent: 
 
 Primer.-  Manifestar el nostre acord amb el contingut de la moció 
que es va presentar al darrer Ple del Consorci per a la 
 
 Normalització Lingüística, que diu el següent:  "Els representats 
dels Ajuntaments al Plenari del Consorci per a la Normalització Lingüística, 
pertanyents a la Federació de Municipis de Catalunya i relacionats al peu 
d'aquest escrit, respecte al Conveni de col.laboració entre el Govern Central i 
la Generalitat de Catalunya en matèria de normalització lingüística, 
manifesten el següent: 
 
 - Som coneixedors, pels nostres representants al Consell 
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d'Administració, que des de la Direcció General de Política Lingüística s'ha 
demanat que dels set mil (7.000) milions de pessetes, previstos en el conveni 
esmentat, se'n destinin 70 a programes executats pel Consorci. 
 
 Aquesta proposta representa destinar un insignificant 1 per cent de 
l'assignació total a una de les línies d'acció més importants de la política 
lingüística d'aquests darrers 10 anys: la realitzada en col.laboració entre la 
Generalitat i els Ajuntaments. Aquesta incomprensible desproporció es posa 
de manifest també en constatar que aquests 70 milions no arriben ni al 10 per 
cent de l'assignació sol.licitada per la Direcció General de Política Lingüística. 
 
 - Si tenim en compte que bona part de les accions "directes" de 
normalització lingüística proposades per la Direcció General de Política 
Lingüística, durant els deu anys transcorreguts des de la seva creació, han 
estat executades en col.laboració amb els Ajuntaments més importants de 
Catalunya, i si considerem que des de totes les instàncies es repeteix 
contínuament que cal mantenir i incrementar aquesta col.laboració, haurem 
de concloure que també es constata una desproporció clara entre aquelles 
previsions i aquestes manifestacions. 
 
 - Durant aquests darrers 10 anys els ajuntaments hem aportat 
recursos econòmics, humans i mitjans tècnics per sobre de les nostres 
possibilitats i, sobretot, molt per sobre de les nostres competències en matèria 
de política lingüística. Durant aquests anys han estat els ajuntaments els que 
han aportat, d'una forma regular i gairebé anònima, uns veritables "serrells" 
per a la normalització lingüística. Seria lògic, doncs, que ara que s'han assolit 
uns pactes econòmics amb el govern de l'Estat que garanteixen un nou impuls 
per a la normalització lingüística, els ajuntaments en siguem els primers 
beneficiats. 
 
 - No demanem, però, que a partir d'ara es rebaixi la nostra 
aportació per a la normalització lingüística, sinó que s'incrementin els 
pressupostos actuals del Consorci amb una part important dels recursos 
extraordinaris obtinguts per mitjà del conveni esmentat. Es imprescindible fer 
un salt qualitatiu i quantitatiu important en les accions per a la normalització 
lingüística executades a través del Consorci, per a la qual cosa cal fornir-nos 
dels recursos necessaris que ens permetin ampliar ràpidament la seva 
implantació en tot el territori, tot dotant-lo dels mitjans tècnics i humans 
necessàris i, alhora, poder millorar i diversificar les propostes de normalització 
lingüística. 
 
 Es per tot això que sol.licitem del Plenari del Consorci que 
assumeixi el contingut del document que s'adjunta, el qual va ésser presentat 
pels nostres representants en la sessió del Consell d'Administració celebrada 
el proppassat dia 19 de juny i, en conseqüència, que el Consorci demani al 
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Consell Executiu de la Generalitat l'asignació de set-cents (700) milions de 
pessetes per a portar a terme les propostes recollides en aquell document". 
 
 Segon.-  Donar trasllat del present acord al Conseller de Cultura i al 
Director General de Política Lingüística de la Generalitat de Catalunya, així 
com a la Federació de Municipis de Catalunya." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Governació i Règim 
Interior, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu de CIU, 
senyor Antoni Recort i García, per a manifestar que sense perjudici d'estar 
conforme en sol.licitar més mitjans econòmics pel Consorci, al seu judici és 
prematur  en aquest moment, ja que de la informació que ha recollit en la 
Direcció General, conclou que aquest percentatge a destinar al Consorci, 
encara no està definit i sembla que serà més de l'u per cent del qual es parla a 
la Moció, això sense perjudici de la necessitat de promoure un altre tipus 
d'activitats, no solament des del punt de vista de normalització local, com el 
doblatge de pel.lícules o la deguda normalització administrativa de les 
Universitats, no des del punt de vista de l'ensenyament, sinó des del punt de 
vista del normal ús de la llengua catalana en les seves oficines, pel qual, 
aquesta Moció hauria d'esperar fins que es fixi definitivament el percentatge 
del Consorci per la Generalitat de Catalunya. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu d'IC, senyor Frederic Prieto i 
Caballé, per a manifestar que el seu Grup està bàsicament d'acord en què 
aquesta previssió de destí dels fons al Consorci és mínima, sense perjudici de 
què ignorin si s'ha parlat de consolidar aquest percentatge o definitvament 
serà un altre. 
 
 Novament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Governació i Règim Interior, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per recordar que el què demana l'Ajuntament és que es doti de fons al 
Consorci, pel qual recorda al Portaveu de CIU, senyor Antoni Recort i García, 
que tè una oportunitat per, com senyala sempre, defendre els drets de 
Cornellà per sobre de qualsevol altre tipus d'interessos, contestant al respecte 
el senyor Recort, que de la seva intevenció no es pot inferir res més què fora 
convenient recollir una major informació del Director General, perquè de la 
que ell ha recollit  es desprèn que l'aportació al Consorci serà superior a l'u 
per cent. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del PSC, senyor Miquel 
Iceta i Llorens, per recordar que quan no hi havia destinada cap financiació a 
aquest tema en els Pressupostos Generals de l'Estat, es deia que ho paguessin 
els Ajuntaments, i ara que existeix una financiació externa, en aquest moment 
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la Generalitat no vol que els Ajuntaments participin, contestant al respecte el 
Portaveu de CIU, senyor Antoni Recort i García, que aquest grau de 
desconfiança motivaria que el seu Grup votés en contra. 
 
 Després del qual es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
majoria absoluta, abstenint-se de votar el Regidors de CIU, senyor Santiago 
Coll i Martres i senyor Antoni Recort i García. 
 
 
 
 12.-  Precs i preguntes. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez 
Barrón, per donar lectura a les següents preguntes: 
 
Primera pregunta: 
 
"La información que tenemos sobre la asistencia de usuarios a la piscina de 
verano (Can Mercader), es que ha sido bajísima, por ello preguntamos: 
 
 Primero.-  Cual ha sido el grado de ocupación de la misma? 
 
 Segundo.-  Si es cierta la información que tenemos, se piensa seguir 
con la política de no expedir abonos familiares?  Porque si como nos dijo el 
señor Martínez, se hacía para recaudar más dinero, el resultado demuestra el 
efecto contrario, aparte de privar del servicio a la población. 
 
 Nuestra opinión es que el motivo de la poca asistencia es por no 
haber emitido los citados abonos y por la falta de una promoción y oferta 
atractivas. 
 
Tercero.- También preguntamos, Por qué en el mes de septiembre se ha 
mantenido cerrada la piscina, cuando la temperatura es adecuada para que 
sea rentable?." 
 
Segunda pregunta: 
 
"El Grupo Municipal del PCC, planteó a este Pleno, a raíz de la inauguración 
de las obras de Can Mercader, su preocupación por las deficiencias existentes 
en el mismo: 
 
 - Unos Servicios públicos (WC) adecuados. 
 
 - Unos aparatos de Juegos Infantiles. 
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 - Una fuente para beber. 
 
 Los Servicios se adecuaron en el edificio de la Escola d'Art, pero hoy 
están inutilizados: el de los hombres está cerrado, no sabemos por qué; el de 
las mujeres, sólo hay uno de los tres en funcionamiento, estando los otros dos 
desmontados y tapados con una madera, aunque en el interior se siente caer 
agua sin parar.  Igualmente, en uno de los lavabos, el grifo está averiado y el 
agua cae constantemente. 
 
 PREGUNTAMOS: 
 
Se tiene conocimiento de esta situación?  y si es así,  Cuando se piensa 
arreglar? 
 
 En cuanto a lo del Parque Infantil, se nos dijo que se tenían 
encargados unos modernos de madera como los que hay en la Plaza de Can 
Vallhonrat, que cuando terminaran de construirlos se instalarían en el 
recorrido del Tren.  Tal vez se pensó que estábamos hablando de cosas para 
niños, y seríamos tan infantiles que nos lo íbamos a creer eternamente: Cómo 
está este asunto y qué piensan hacer?. 
 
En cuanto a la fuente:  Se considera que no es necesaria?. 
 
Por otra parte, los accesos al Parque desde Sant Ildefons (por el Apeadero y la 
Pasarela), cada día están más degradados y peligrosos, sobre todo después de 
las fuertes lluvias de este verano. 
 
 Digannos, sinceramente, si piensan hacer algo para arreglarlos. 
 
 Finalmente, cuando se piensa adecentar y ajardinar toda la franja 
que va desde la piscina hasta el otro extremo del Parque?." 
 
 
 A continuació pren la paraula el President-Delegat de les 
Comissions Informatives de les Arees de Serveis a la Persona i d'Urbanisme i 
Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a manifestar, en relació amb la 
primera pregunta referent a la piscina, que se'l hi contesta per escrit facilitant-
li en aquest acte, al Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez Barrón, un 
document amb les dades que ha sol.licitat.  En relació amb la segona pregunta 
referent a Can Mercader, el senyor Martínez informa que l'ajardinament està 
previst que estigui finalitzat pel Campionat de Karts de Catalunya.  Pel que es 
refereix al material infantil, el senyor Martínez senyala que està demanat i 
incluït en la relació que el senyor Florez va demanar en el Consell 
d'Administració de l'Institut Municipal de Promoció Urbanística, relació que si 
l'analitza veurà que comprèn aquesta contractació. 
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 Pel que es refereix al problema dels lavabos, el senyor Martínez 
senyala que desconeixia aquesta problemàtica i que es trobaven en aquesta 
situació, per la qual cosa, posa en coneixement del senyor Florez que no més 
assabentar-se d'aquest fet, ha donat ordre a la Brigada perquè se solucioni. 
Per últim i pel que es refereix a la passarel.la, el senyor Martínez senyala que 
es va trucar perquè la tornessin a reparar, ja que sistemàticament, cada 
vegada que es posa o es repara, algú s'encarrega de cremar-la. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, per, en relació amb la 
pregunta manifestada pel Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez Barrón,  
sobre l'article periodístic que parlava d'una querella entre l'Ajuntament i 
l'empresa Reynnolds, el senyor Montilla senyala que es tracta d'un error del 
periodiste, que va venir a l'Ajuntament per demanar-li excuses al dia següent, 
ja que la periodista l'únic que volia era senyalar que aquests terrenys es 
trobaven prop de Cornellà, pel qual es farà, per part de l'esmentada 
professional, l'oportuna rectificació. 
 
 Per últim, i pel que es refereix a  les sorpreses que es van produir en 
la inauguració de Can Mercader, el President de les Comissions Informatives 
de les Arees d'Urbanisme i Serveis i de Serveis a la Persona, senyor Antonio 
Martínez Flor, senyala que es cridarà l'atenció al conserge per no controlar 
l'accés dels peons a l'edifici, i es demanaran responsabilitats pels fets 
esdevinguts.  Així mateix, el senyor Martínez senyala que l'Ajuntament 
prendrà mesures, entre les quals recorda que ja es va acordar sol.licitar a la 
Diputació un projecte bàsic d'aquest edifici. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu de CIU, senyor Antoni 
Recort i García, per a manifestar que dues persones de la Ciutat li han 
manifestat la necessitat de què la porta de l'aparcament  de l'edifici de 
l'Ajuntament es tanqui per les nits, ja que la gent l'utilitza d'abocador, pel qual 
demana una sol.lució que eviti el pas indiscriminat de gent,  llegint a 
continuació una instància presentada en setembre de 1988 i una altre del mes 
de març de 1989, per diferents ciutadans, sol.licitant mesures al voltant 
d'aquest problema que, al seu judici, es solucionaria tancant la porta de 
l'aparcament de l'Ajuntament per les nits, contestant al respecte el senyor 
Alcalde, que seria necessari i convenient que aquest tema es comentès en la 
Comissió Informativa d'Urbanisme i Serveis, amb l'objecte de trovar la solució 
més adient. 
 
 Per últim, pren novament la paraula el Portaveu del PCC, senyor 
Ignaci Florez Barrón, per, en relació amb la problemàtica dels rebuts de 
recollida d'escombraries, sol.licitar informació al senyor Alcalde, contestant al 
respecte el senyor José Montilla Aguilera, Alcalde de l'Ajuntament, que dels 
mil sis-cents pensionistes que tenien bonificació en aquests rebuts, no s'havia 
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incluït cap a la llista de l'Entitat, per la qual cosa  no es necessari procedir a la 
seva exclusió, ja que si hi ha algún cas, és un per error aïllat. 
 
ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que tot i no ser a 
l'Ordre del Dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/86, de18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'URBANISME I SERVEIS 
 
 
 13.-  Aprovar l'expedient de modificació de crèdits número 
4/90, de l'"Institut Municipal de Promoció Urbanística de Cornellà", 
(IMPUC). 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme i 
Serveis, que textualment diu: 
 
 "Atès l'acord del Consell d'Administració de l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà, el qual dóna conformitat a la modificació de 
Crèdits número 4/90 de l'esmentat Institut. 
 
 Vist l'informe de la Interventora General, es proposa a l'Ajuntament 
Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 APROVAR la modificació de Crèdits número 4/90 de l'Institut 
Municipal de Promoció Urbanística de Cornellà, la qual s'uneix al present 
acord com Annex I i part del mateix." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 14.-  Acceptar una subvenció atorgada pel Pla d'Obres i Serveis 
de Catalunya, any 1990. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme i 
Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Decret 123/1990, de 14 de maig, d'aprovació del Pla d'Obres 
i Serveis de Catalunya, any 1990, i les seves Bases d'Execució; Pla que 
incloeix una subvenció de vint-i-nou milions cent mil (29.100.000) pessetes, 
per a l'obra número PU/024/90 - URBANITZACIO PASSEIG BAIX 
LLOBREGAT, ENTRE MARE DE DEU DE MONTSERRAT i CARRETERA DEL 
PRAT, amb un pressupost estimatiu de cent cinquanta-dos milions quatre-
centes setanta-cinc mil cent trenta-nou (152.475.139) pessetes, segons 
Memòria Valorada, poresentada per a la petició de subvenció. 
 
 Donat que el pressupost definitiu de l'obra és de cent vint-i-set 
milions quatre-centes quaranta-nou mil quatre-centes quaranta-una 
(127.449.441) pessetes, segons projecte aprovat en Consell d'Administració de 
l'Institut de Promoció Urbanística de Cornellà, el 6 de març de 1990. 
 
 Atès que és preceptiu abans de la contractació de l'obra, l'acord 
d'aquesta Corporació, acceptant la subvenció concedida i la normativa del Pla-
90. 
 
 Es proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Acceptar la subvenció de vint-i-nou milions cent mil 
(29.100.000) pessetes, atorgada pel Pla d'Obres i Serveis de Catalunya a 
aquest Municipi, per a l'obra d'"URBANITZACIO PASSEIG BAIX LLOBREGAT, 
ENTRE MARE DE DEU DE MONTSERRAT i CARRETERA DEL PRAT". 
 
 Segon.-  Manifestar que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
accepta la Normativa Reguladora de l'esmentat Pla. 
 
 Tercer.-  Demanar al Consell Executiu de la Generalitat de 
Catalunya, el manteniment de la subvenció de vint-i-nou milions cent mil 
(29.100.000) pessetes,  acceptant la modificació de la distribució de 
financiació per aquesta obra, el pressupost de la qual és de cent vint-i-set 
milions quatre-centes quaranta-nou mil quatre-centes quaranta-una 
(127.449.441) pessetes, segons projecte aprovat." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
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MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 15.-  Aprovar la subscripció d'un Conveni de col.laboració amb 
la Universitat Politècnica de Catalunya. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Amb l'objecte de contribuir a l'equilibri i a la racionalització del 
mapa universitari català, la Universitat Politècnica de Catalunya ha iniciat un 
projecte de creació d'un nou campus universitari en la Comarca del Baix 
Llobregat que preveu la ubicació de diferents escoles en aquesta Ciutat, lo que 
comporta la necessitat de disposar dels terrenys adequats per a la seva 
definitiva instal.lació. 
 
 Atès que aquest Ajuntament participa de la mateixa voluntat, tota 
vegada que la ubicació de l'esmentat projecte en la nostra Ciutat no solament 
contribueix a l'apropament de la Universitat, sinó també a rentabilitzar 
socialment els espais lliures que el planejament urbanístic vigent destina a 
equipaments. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Subscriure un Conveni de col.laboració amb la Universitat 
Politècnica de Catalunya en el qual es regula la dotació a l'esmentada 
Administració de l'infraestructura bàsica per a la creació d'un campus 
universitari en el Baix Llobregat, que s'ubicarà en la nostra Ciutat, mitjançant 
la cessió gratuïta dels terrenys necessaris. 
 
 Segon.- Aprovar la Minuta de Conveni que figura com annex al 
present acord. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per a la 
signatura de tots aquells documents que siguin necessaris per a la 
formalització del present acord." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contigut de la Moció donada pel 
senyor Alcalde, pren la paraula el Portaveu del PCC, senyor Ignaci Florez 
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Barrón, per, sense perjudici de congratular-se amb aquesta consecució per a 
la ciutat de Cornellà, senyalar la seva sorpresa per haver tingut coneixement 
de la notícia pels mitjans de comunicació i no per informació directa del 
senyor Alcalde, al meyns de què existia aquesta possibilitat.  En qualsevol cas, 
el senyor Florez considera que això és bo per a la ciutat de Cornellà. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 16.-  Aprovar una aportació de Capital Social a l'Empresa 
Municipal "Promoció Econòmica de Cornellà, Societat Anònima", 
(PRECSA). 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament, en sessió plenària 
celebrada el dia 28 de març d'enguany, en virtut del qual es va aprovar la 
realització d'una aportació no dinerària i directa, en règim de propietat, a favor 
de l'Empresa Municipal de Promoció Econòmica de Cornellà, (PRECSA), de dos 
edificis qualificats com a bens patrimonials en l'Inventari Municipal, 
denomitats "Centre Ocupacional Sant Ildefons", i "Escola Taller de Can 
Mercader", així com sol.licitar del Registrador Mercantil la designació d'expert 
independent per a la valoració parcial de les esmentades finques, proposant-se 
per aquest Ajuntament com a taxació inicial de les mateixes la efectuada per 
l'Arquitecte Municipal, qui les valora en trenta-set milions cent mil 
(37.100.000) pessetes el "Centre Ocupacional Sant Ildefons" i quaranta-nou 
milions nou-centes mil (49.900.000) pessetes "l'Escola Taller de Can 
Mercader". 
 
 Atès que designat el senyor Pablo Hernández Gil, Agent de la 
Propietat Immobiliària, com a expert independent pel Registre Mercantil en els 
termes previstos pel seu Reglament regulador, s'ha emès pel mateix informe de 
valoració amb data 13 d'agost d'enguany, segons el qual la valoració de la 
finca denominada "Escola Taller Can Mercader" és de quatre-cents deu milions 
vuit-centes vint mil (410.820.000) pessetes, i la del "Centre Ocupacional Sant 
Ildefons" és de dos-cents quaranta-dos milions deu mil (242.010.000) 
pessetes. 
 
 Atès que a la vista de les valoracions efectuades resulta 
recomenable pels interessos municipals realitzar l'aportació d'ambdues 
finques en diferents períodes, amb l'objecte d'efectuar en aquest moment una 
primera aportació de la finca "Escola Taller de Can Mercader" i posposar 
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l'aportació de la segona finca pel proper exercici econòmic. 
 
 Atès que al estar valorada la finca en quatre-cents deu milions vuit-
centes vint mil (410.820.000) pessetes, i establert el preu de l'acció social en 
setanta-cinc mil (75.000) pessetes, és necessari procedir a complimentar 
l'aportació no dinerària amb una aportació dinerària de trenta mil (30.000) 
pessetes que completi el valor de l'acció. 
 
 Per tot aixó, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Acceptar les valoracions efectuades pel senyor Pablo 
Hernández Gil, Agent de la Propietat Immobiliària, de les finques de propietat 
municipal denominades "Centre Ocupacional Sant Ildefons" i "Escola Taller 
Can Mercader", fixades en dos-cents quaranta-dos milions deu mil 
(242.010.000) pessetes, i quatre-cents deu milions vuit-centes vint mil 
(410.820.000) pessetes, respectivament. 
 
 Segon.-  Formalitzar l'aportació directa en propietat a l'Empresa 
Municipal de Promoció Econòmica de Cornellà, (PRECSA), de l'edifici 
denominat "Escola Taller Can Mercader" situat en la Carretera de l'Hospitalet, 
sense número, dins del Parc de Can Mercader, resultant de l'agrupació de les 
finques registrals 5469 i 104, de les quals es segrega posteriorment, que figura 
qualificat com a bé patrimonial en l'Inventari Municipal, posposant l'efectivitat 
de l'aportació de l'edifici "Centre Ocupacional Sant Ildefons" pel proper exercici 
econòmic. 
 
 La finca objecte d'aportació segregada de l'agrupació de les finques 
a que anteriorment s'ha fet referència, té la descripció següent: 
 
 "Edifici rectangular de quatre plantes, voltejat de sòl de domini 
públic i de superfície construïda en planta baixa 200 metres quadrats, i en 
cadascuna de les tres plantes pis 765 metres quadrats." 
 
 Tercer.-  Realitzar una aportació dinerària de trenta mil (30.000) 
pessetes, a favor de l'Empresa Municipal de Promoció Econòmica de Cornellà, 
(PRECSA), amb l'objecte de completar el preu de l'última acció." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Moció,  essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
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 17.-  Donar possessió del càrrec de Regidor d'aquest 
Ajuntament, al senyor Antonio Bouzo Varela. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el telegrama remès pel President de la Junta Electoral Central, 
de data 25 de setembre d'enguany, comunicant a aquesta Alcaldia la 
immediata remissió de Credencial de Regidor lliurada a favor del senyor 
Antonio Bouzo Varela, inclòs en la llista PSC-PSOE, per cobrir la vacant 
produïda per la renúncia del Regidor, senyor Pedro Parra Calderón, i en 
conformitat amb el que disposa l'article 182 de la Llei Orgànica del Règim 
Electoral General, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció 
dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Donar possessió del càrrec de Regidor d'aquest 
Ajuntament al senyor Antonio Bouzo Varela a la vista de l'esmentada 
Credencial, prèvia prestació per part de l'interessat del jurament o promesa 
d'aquest, en conformitat amb la fórmula establerta per l'article 1 del Reial 
Decret 707/1979, de 5 d'abril. 
 
 Segon.-  L'efectivitat de la present presa de possessió queda 
posposada al moment a què ingressi en el Registre General de documents 
d'aquest Ajuntament la Credencial lliurada per la Junta Electoral Central. 
 
 Tercer.-  Comunicar el present acord a la Direcció General 
d'Administració Local de la Generalitat de Catalunya i al Govern Civil de 
Barcelona, als efectes escaients." 
 
 A continuació el senyor Alcalde sol.licita, que per la senyora 
Secretària es procedixi a la lectura de la fórmula que a continuació s'expressa: 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor, complir 
fidelment les obligacions del càrrec de Regidor de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, amb lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució i 
l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?". 
 
 Contestant a continuació el Regidor: 
 
 "Si, ho prometo". 
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 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, per donar la 
benvinguda en nom de tots els membres del Ple al nou Regidor. 
 
 En acabat es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar. s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quinze minuts, 
signant la present acta l'alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


